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Desenvolupament de la sessió 
 
El president obre la sessió. Tot seguit passa la paraula a la secretària del Districte, 
Rocío Benito, perquè faci unes explicacions relatives a la Llei de protecció de dades. 

La secretària tecnicojurídica informa que, d’acord amb la normativa de protecció de 
dades, les persones que han omplert i signat la fitxa d’identificació per intervenir a 
l’Audiència Pública, amb aquesta signatura consenten que les seves dades personals 
siguin tractades per l’Ajuntament de Barcelona amb la finalitat d’aixecar l’acta de les 
sessions de l’Audiència Pública del Districte de Sant Martí i de fer-ne la difusió, sobre 
la base del consentiment de l’interessat. 

A continuació, comunica que aquesta Audiència Pública serà difosa via streaming, 
mitjançant el corresponent canal de l’Ajuntament de Barcelona. Així mateix, informa 
que s’ha habilitat una zona de gravació per al públic i que, en situar-se en aquesta 
zona, donen el seu consentiment a ser gravats. Aclareix que si hi ha algú que no vol 
ser gravat, se li comunicaria on pot seure. Ara bé, assenyala que ningú ha manifestat 
res en contra i que, per tant, prossegueixen amb la gravació.  

Així mateix, exposa que les seves dades no seran cedides a tercers i que el Districte 
les conservarà fins que s’hagin exhaurit els terminis legals corresponents. Informa que 
tenen dret a accedir a aquestes dades, rectificar-les i suprimir-les, com també altres 
drets sobre aquestes dades. 

Finalment, indica que poden consultar informació addicional sobre aquest tractament i 
protecció de dades a la web bcn.cat/protecció-de-dades. Així mateix, aclareix que, en 
compliment de la Llei 34/2002, d’11 de juliol, de serveis de la societat de la informació, 
les persones que han emplenat els camps «correu electrònic» o «telèfon mòbil» 
autoritzen el Districte a emprar aquests mitjans per a la realització de comunicacions 
directament relacionades amb la finalitat indicada, que és participar a l’Audiència i 
manifestar les seves peticions. 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 

2. Torn obert de paraules 

El president obre el torn d’intervenció de veïns i entitats per un temps de dos minuts i 
mig per persona. Recorda que a l’entrada disposen del full de sol·licitud d’intervenció i 
d’un resum de les intervencions de la passada Audiència Publica, del 17 de setembre. 

La senyora Montserrat Farré i Prats, en nom propi, vol saber si tenen previst tancar el 
pipicà de la plaça de les Heroïnes de Girona. Així mateix, en relació amb aquest 
pipicà, es queixa que un grup de gent cada matí l’ha de netejar, perquè se’l troben ple 
de caques. Explica que hi han portat pales i escombres, que hi han posat uns cartells 
per recordar que cal netejar el pipicà, però que, tot i així, la gent no en fa cas. 

A més, assenyala que allà mateix hi ha el Hostel Sant Jordi i que alguns turistes van al 
pipicà a menjar i beure i hi deixen tot tipus de deixalles. 



  
 

 

El president explica que ell, com a president, només endreça el debat i que qui respon 
és el Govern. Precisa que la senyora Montserrat Farré ha adjuntat un escrit que 
formarà part de l’acta, que es penjarà a la web del Districte. 

La senyora Irene Silvestre Rasal, en nom propi, comunica que ha fet tot el recorregut 
de la línia d’autobús 192 i que segueix fent el seu recorregut unint quatre barris, 
Guinardó, Camp de l’Arpa, Clot i Poblenou, i donant servei a molts usuaris, entre ells 
un col·lectiu vulnerable de la ciutadania. Tot seguit, comenta que s’ha proposat que el 
carrer Muntanya es faci de vianants i vol saber si, si fos així, hi continuaria passant 
l’autobús 192. Considera que, de fet, no hi hauria cap problema, perquè com que no 
s’hi poden aparcar cotxes, l’autobús passaria perfectament. També apunta que, si no 
es fes de vianants, es podrien suprimir els aparcaments innecessaris a fi de deixar 
prou espai per fer el gir del bus del carrer Mallorca al carrer Muntanya. Recorda que 
estan a l’espera que els avisin per fer la prova de viabilitat in situ.  

D’altra banda, suggereix, per seguretat viària, posar pilons o barres de protecció en el 
tram del carrer de l’Eterna Memòria. 

Per acabar, manifesta que se senten compromesos amb les necessitats dels veïns del 
barri i que valoren la decisió del Districte de continuar amb la línia 192 i treballar 
plegats per la millora d’una de les línies més apreciades pels diferents col·lectius del 
barri. 

La senyora Magda Riusech Farrero, en nom propi, primer de tot, agraeix a 
l’Ajuntament que es mantingui la línia d’autobús 192, tot i que amb una modificació del 
recorregut actual: ara passa pel carrer Trinxant en lloc del carrer Muntanya. Així 
mateix, també agraeix que l’hagin respost per correu electrònic en relació amb la seva 
intervenció a l’última Audiència Pública. Incideix que, en el correu, l’Ajuntament 
esmenta el canvi del recorregut i que els motius que dona és que els actuals busos 
«midi» són vells i s’han de renovar, que la seva compra implica esperar dos anys i que 
cal substituir-los per autobusos estàndard, la qual cosa impossibilita la circulació pel 
carrer Muntanya, a causa de la mida dels vehicles i l’amplada d’aquest carrer. Amb 
relació a això, expressa el seu desacord i indica que hi ha adjuntat una fotografia de 
l’amplada del carrer amb cotxes aparcats a les dues bandes.  

Per tot això, demana fer com abans millor la prova in situ per poder establir 
definidament el recorregut del 192. 

D’altra banda, comenta que els autobusos estàndard admeten més persones amb 
cadires de rodes, la qual cosa és un benefici important per a la ciutadania. Ara bé, 
constata que a la parada número 2743, del Clot-Aragó, és impossible accedir al bus 
amb cadira de rodes i que, per tant, cal habilitar una plataforma ja que a diari hi ha 
persones amb cadira de rodes i amb mobilitat reduïda que utilitzen aquest servei. 
Adjunta fotografies perquè vegin la situació de la parada, tant en dies feiners com 
festius. 

Per acabar, desitja i espera que es pugui posar aviat una data per fer aquesta prova i 
també per habilitar la plataforma de la parada esmentada. 

El senyor Miquel Catasús Lacruz, en nom de l’Associació de Veïns del Clot - Camp de 
l’Arpa, en primer lloc, recorda i denuncia que fa un any que hi ha presos polítics en 
aquest país. 

En segon lloc, remarca que és important que es revisi el recorregut de l’autobús 192, 
ja que per als usuaris la millor solució és que passi pel carrer Muntanya. Apunta que, si 



  
 

 

la prova no es pot fer abans del dia 26, que és quan hi ha el canvi de la xarxa 
d’autobusos, reivindiquen que segueixi passant pel carrer Muntanya i que, més 
endavant, un cop es faci la prova, ja es canviarien els autobusos perquè tinguin més 
seients. 

En aquest sentit, demana que li donin una resposta abans del divendres perquè hi ha 
programada una nova manifestació per al dia 9, si el tema no se soluciona abans.  

En tercer lloc, comenta que el 26 de novembre hi haurà les noves línies V23 i V35, 
cosa que implicarà un canvi de mobilitat a l’entorn de Glòries i Independència. Recorda 
que van demanar una reunió sobre aquest tema i que encara no s’ha fet. Demana que 
s’aprofiti aquest canvi perquè a Independència es continuïn mantenint només dos 
carrils de pujada des de Meridiana. Creu que és important que això s’estudiï ara o el 
dia 13, que tenen reunió amb el regidor. 

D’altra banda, quant a Alchemika, fa palès que és un desastre des que es va 
privatitzar, primer amb OHL i ara amb Eulen. Demana, primer de tot, que es faci un 
informe públic sobre el tema de l’aire condicionat, perquè creuen que algú ha fet 
negoci amb aquest aparell, que no funciona ni per a fred ni per a calor. 

En segon lloc, demana que els ajudin a exigir a l’empresa actual que faci un consell de 
participació de forma immediata, perquè hi ha moltes coses que no funcionen. 

I, en tercer lloc, demana que els partits polítics, a la propera campanya electoral, es 
presentin dient que la gestió de les residències públiques, que és un servei molt 
delicat, serà pública. 

Finalment, sobre el tema de les terrasses, que ja en van parlar a l’última Audiència, 
exigeix que facin complir la normativa de terrasses, també en relació amb els horaris, 
que estiguin marcades i que hi hagi inspeccions. Afegeix que les llicències s’han de fer 
públiques perquè la gent pugui saber si compleixen la normativa o no. 

Es queixa que al carrer Rogent han tret un banc públic per posar-hi una terrassa. 
Demana que rectifiquin o que expliquin quin criteri han seguit per fer-ho. 

Per acabar, remarca que en el tema de l’habitatge de Glòries s’implicaran molt fort les 
quatre associacions de veïns i que denunciaran que ara pretenguin que més d’un 50% 
sigui en règim de dret de superfície, quan havien acordat que seria 80% de lloguer i 
20% de venda. Indica que també lluitaran perquè es compleixi el percentatge de barris. 

La senyora Carmen Sánchez Trasobares, en nom propi, vol saber el futur del pipicà 
del carrer Rosselló, si el tanquen, quines alternatives ofereixen i quan posaran l’àrea 
de 800 metres perquè els gossos puguin córrer deslligats. Així mateix, pregunta en 
què es basen per prendre la decisió de tancar el pipicà. 

La senyora Mari Luz Lara Salinas, en nom propi, es queixa que l’Escola Rambleta del 
Clot obre de les set del matí a les deu de la nit i que, per tant, els veïns que donen al 
patí no hi poden conviure. Afegeix que es deixen els llums encesos ponts sencers, 
quan és una escola pública i la llum es paga entre tots. Demana que posin solució al 
soroll en hores que no són d’escola. 

D’altra banda, manifesta que, arran dels dijous de tapes, els divendres a les set del 
matí tot el carrer està molt brut, amb gots de plàstic, plats, etc. Suggereix que s’obligui 
als propietaris dels bars, un cop finalitzin, a fer recollida i neteja del carrer. 



  
 

 

El senyor Josep Martí Maria, en nom propi, exposa que al voltant del parc del Clot 
viuen unes 3.500 persones que es veuen perjudicades per les molèsties que 
ocasionen les festes i esdeveniments que es fan en aquest parc, ja que algunes festes 
duren fins a les tres de la matinada. Per això vol saber si es fa un seguiment dels 
decibels que s’emeten quan s’hi fan aquestes festes. 

D’altra banda, comenta que el parc està mal fet i, quan plou, s’inunda. A més, es 
queixa que és un parc que està molt brut i té les parets plenes de pintades diverses. 
Opina que caldria posar-hi càmeres i fer que es respectés més, ja que és un parc 
públic. 

El senyor Miguel Cervantes Cuadra, en nom propi, es queixa que davant de casa 
seva, Gran Via, 849, al semàfor de Carrefour Glòries, es fa molt difícil la convivència 
entre vianants, bicicletes i patinets. Demana que la Guàrdia Urbana faci un seguiment 
que la senyalització és l’oportuna i faci complir les normes. Afegeix que la delinqüència 
augmenta quan no hi ha Guàrdia Urbana uniformada pels carrers. 

El senyor Eduard Rodríguez López, en nom de l’Associació Afectats Gran Via, primer 
de tot, pregunta si s’han donat instruccions a la Guàrdia Urbana perquè no actuï o 
perquè no patrullin.  

En segon lloc, demana que el conseller tècnic Marc Andreu contesti l’última instància 
que ha enviat sobre el carrer Escultors Claperós, 43-45, en referència amb 
l’aparcament de cotxes.  

En tercer lloc, es queixa que no han complert el que van prometre de fer el 22 de 
febrer sobre el parc del Clot i l’encreuament dels carrers Guatemala, Monturiol i Gran 
Via. 

En quart lloc, denuncia el mal estat de la vorera i el fossat de Gran Via amb Lope de 
Vega, davant del camp de futbol del Clot de la Mel. Reconeix que va fer una instància 
sobre això i de seguida ho van netejar, però considera que s’hauria de netejar 
diàriament, ja que actualment torna a estar molt brut i en mal estat. 

Finalment, demana que es mantingui el recorregut del bus 192 tal com està. 

Per acabar, conclou que cal més policia de proximitat, més treballadors de neteja i 
més treballadors de manteniment. 

El senyor Francisco Abad Romero, en nom de l’Associació de Veïns i Veïnes del 
Besòs, comenta que a l’últim Ple va presentar dinou fotografies que reflectien els 
problemes que hi havia al barri i que avui se centrarà en tres problemes. 

En primer lloc, exposa que al mercat ambulant dels dissabtes hi ha parades il·legals 
que bloquegen l’accés a l’ambulatori, que quan acaba el mercat no netegen ni recullen 
les deixalles, cosa que perjudica els vianants i l’accés als comerços. Considera que, si 
es vol potenciar el petit comerç, cal solucionar el tema del mercat dels dissabtes. 
Remarca que hi ha queixes de tots els comerciants i que ja van parlar amb la tècnica 
del barri, que els va dir que al setembre hi passarien amb la llista de parades que hi ha 
al Districte, però que fins al moment no s’hi ha fet res. 

En segon lloc, es queixa que no es fa bé la poda dels arbres, perquè es tallen les 
branques baixes i es deixa que l’arbre creixi cap amunt, la qual cosa permet l’entrada 
de tota mena de bitxos a les cases, que, tot i que els tècnics de Parcs i Jardins diuen 
que no són nocius per a les persones, provoquen gran perjudici als veïns. Afegeix que 



  
 

 

això també provoca que, fruit del vent i les pluges, es tombin arbres o es trenquin 
branques. Així mateix, manifesta que hi ha arbres que estan malalts degut a la manca 
de cura d’aquests arbres i al fet que no es busqui alternativa als productes de 
fumigació. 

En tercer lloc, assenyala que actualment hi ha una partida pressupostària per a la 
rehabilitació d’edificis, però que no han vist cap avenç en aquest sentit, i tem que es 
perdin aquests diners. Precisa que l’any 2000, al barri del Besòs, hi havia 65 
comunitats per a rehabilitació d’aluminosi i defectes d’estructura de la construcció, que 
del 2000 al 2012, l’època de l’alcalde Hereu, se’n van rehabilitar 22; a l’època de 
l’alcalde Trias, 4, i els diners que hi havia per a continuar rehabilitant es van desviar 
cap a les Glòries, i que des del 2015 només s’han rehabilitat 3 o 4 edificis. Pregunta si 
fins que s’acabi el mandat hi ha intenció de rehabilitar-ne algun més. 

La senyora Paula de Benito Orbañanos, en nom del col·lectiu Prou de Trànsit, fa un 
resum dels tràmits que han fet per denunciar el seu problema. 

En primer lloc, el 23 de juliol de 2018, van presentar un escrit al Comitè d’Ecologia i 
Mobilitat de l’Ajuntament de Barcelona en què exposaven que eren un grup de veïns 
afectats per la greu situació que provoquen les obres de Glòries a l’entorn on viuen: 
carrer Independència entre Meridiana i Aragó, carrer Aragó entre Independència i Dos 
de Maig i carrer Consell de Cent, ja que el volum de circulació ha augmentat 
exponencialment des que han començat les obres, cosa que provoca contaminació 
acústica; contaminació mediambiental; retencions de trànsit al carrer Independència, 
que ja comencen al carrer Badajoz i empitjoren entre Consell de Cent i Aragó, sense la 
presència de la Guàrdia Urbana; incorporació molt perillosa del trànsit del carrer 
Independència al carrer Aragó, sense cap senyalització ni tampoc presència policial, i 
augment de la sinistralitat.  

Explica que, per tot això, demanaven mesures d’urgència per solucionar aquesta 
situació i que es tornés als nivells de trànsit que hi havia abans de l’inici de les obres, 
com també volien saber la concreció del pla viari a l’acabament de les obres i, alhora, 
recordaven que ja feia tres anys que patien aquesta greu situació. Diu que la resposta 
d’aquest comitè va ser que en prenien nota i que els respondrien sobre tot això i els 
comunicarien el nombre de carrils del carrer Independència a la finalització de les 
obres. Constata que s’han fet queixes per escrit i en consells de barri respecte a això i 
que la resposta de l’Ajuntament ha estat nul·la. Comunica que adjuntarà tota aquesta 
documentació. 

En segon lloc, al Consell de Barri del Clot-Camp de l’Arpa del 15 d’octubre de 2018, 
atès que ningú s’havia posat en contacte encara amb ells, van tornar a fer les seves 
peticions i van demanar que al proper Consell de Barri l’ordre del dia tingués un punt 
per tractar aquesta problemàtica. Matisa que s’han fet algunes accions positives però 
insuficients, com ara posar un semàfor que parpelleja a la cruïlla d’Independència amb 
Aragó, però sense senyals d’advertiment del pas de vianants ni tampoc presència de 
la Guàrdia Urbana, i posar una petita quadrícula a la cruïlla d’Independència amb 
Consell de Cent, que és tan petita que tampoc no evita els col·lapses que hi ha de 
trànsit en hora punta, amb el conseqüent soroll de clàxons, ni tampoc hi ha presència 
de la Guàrdia Urbana. 

Per tot això, tenint en compte que el proper Consell de Barri és al febrer, en aquesta 
sessió tornen a demanar el següent: primer, un aparell de mesura de la contaminació 
a la cruïlla Independència-Aragó i ser informats dels resultats de les mesures; segon, 
ser informats del nombre de carrils a la finalització de les obres dels carrers 
Independència, Aragó i Consell de Cent; tercer, ser escoltats quan demanen que el 



  
 

 

nombre de carrils del carrer Independència sigui, com a màxim, el mateix d’abans de 
les obres; quart, que s’iniciï un pla de millora del carrer Aragó, una de les autopistes 
actuals de la ciutat, i que, mentrestant, es posin mesures urgents per mitigar la realitat 
de viure a la ciutat, com ara posar testos amb arbres, com s’ha fet al tram d’Aragó 
entre Sicília i Nàpols. 

Per acabar, manifesta que es consideren ciutadans de segona, quan paguen impostos 
com tothom, perquè respiren pitjor aire, aguanten més soroll, no tenen tanta zona 
d’aparcament per a residents, a més, estan envoltats d’obres i la situació, que ja era 
dolenta, ha empitjorat.  

Pregunta fins quan hauran d’aguantar totes aquests molèsties i remarca que, a més de 
prendre nota de les seves peticions, volen que els diguin quan els escoltaran de debò. 

El senyor Joan Carles Lacaci Robles, en nom d’alguns veïns del carrer Rogent, 
exposa que des de fa uns quants anys pateixen les conseqüències d’excés de soroll al 
carrer Rogent a causa de les terrasses dels bars i restaurants, que han augmentat; les 
descàrregues de camions i furgonetes, que entren a qualsevol hora, fins i tot a les cinc 
o les sis de la matinada; les intervencions de neteges i recollida de mobles, entre 
d’altres. Es queixa que també pateixen molts problemes amb bicicletes, patinets 
elèctrics, etc. 

Per tot això, proposa a l’Ajuntament, en representació d’aquest grup de veïns, que 
prepari un projecte de pacificació del carrer Rogent. 

La senyora Maria Isabel Gómez García, en nom propi, primer de tot, fa la reivindicació 
dels presos polítics. 

Tot seguit, agraeix la resposta de l’Ajuntament a la seva intervenció en l’última 
Audiència sobre l’estat del paviment de la rambla del Poblenou, però no entén que 
diguin que la conservació del paviment d’aquesta via és correcta quan realment està 
en molt mal estat. Demana que les respostes a les peticions fetes en públic també es 
facin en públic. 

El senyor César León Ortega, en nom propi, comenta que com a resum d’aquesta 
sessió diria, sumant-se a la petició de la senyora De Benito, que volen que els facin 
cas de debò, que potser no cal prendre tantes notes, sinó començar a fer-los cas. 

A continuació, adreçant-se al gerent, retreu la desatenció del Govern del Districte cap 
a les persones amb discapacitat, fet que han denunciat multitud de vegades. 

Informa que, fruit de l’acció d’aquest col·lectiu –acció que hauria de fer el Govern–, 
han aconseguit portar un projecte pilot innovador al Centre Cívic de Can Felipa que 
s’iniciarà el 2 de gener.  

A continuació, pregunta on eren el senyor Carles Pinar, cap de projectes de persones 
discapacitades, i la senyora Iria García durant tot aquest periple sense projectes, 
quants projectes han ideat per a aquest col·lectiu i quantes reunions han fet per 
aconseguir un sou digne per a la persona que havia de fer el taller que reiteradament 
ha exposat en aquestes sessions. Així mateix, també pregunta quantes reunions ha fet 
el senyor Pinar amb el gerent i amb el director dels serveis generals per aconseguir els 
400 euros que ha demanat aquí per activa i per passiva. Remarca tot l’esforç i energia 
que han gastat ell i altres ciutadans en aquest tema i dubta molt que aquests senyors 
hagin fet res. 



  
 

 

Li recorda al conseller tècnic, Marc Andreu, que representa un govern que ha fet 
bandera de la participació ciutadana i que, fruit d’això, van publicar unes noves normes 
de participació. En aquest sentit, pregunta si el senyor Pinar s’ha assabentat que hi ha 
unes noves normes i que cal escoltar els ciutadans. 

D’altra banda, denuncia que el senyor Carles Pinar, que és un funcionari públic i que, 
per tant, la seva funció principal és estar al servei de la ciutadania, acompanyar-la, i 
més sent un funcionari que treballa a la Direcció d’Atenció a les Persones, no atén les 
persones, no crea programes, es comporta com si estigués en un pati d’escola, no 
escolta aquest col·lectiu i, davant de les demandes d’una professora de l’Institut del 
Teatre perquè escolti el col·lectiu, respon que són reunions tècniques. Remarca que 
no es poden fer programes per a un col·lectiu sense la participació d’aquest mateix 
col·lectiu. Així mateix, es queixa que el senyor Pinar s’ha incorporat al projecte al final 
de tot i pretén decidir què cal fer i com cal fer-ho.  

Per tot això, demana al conseller tècnic que convoqui una reunió urgent amb el senyor 
Carles Pinar perquè expliqui a ell, al conseller tècnic i al gerent què és la participació 
per a un funcionari públic, què entén ell per Direcció d’Atenció a les Persones, quin és 
el seu concepte d’«atendre els ciutadans» i quines són les seves accions estrella per a 
aquests cinc mesos que queden de mandat, a partir de gener. 

Així mateix, exposa que a la passada Audiència Pública va demanar al conseller tècnic 
que es convoqués amb caràcter d’urgència el Consell d’Accessibilitat i de Persones 
amb Discapacitat, perquè gairebé fa un any que no es convoca, que el presidís el 
conseller tècnic i que s’hi convoquessin la resta de grups polítics. Indica que s’ha 
convocat per al dia 8, però que ni el presidirà el conseller tècnic ni s’hi han convocat 
els grups polítics. Pregunta si això és participació i escolta activa del que demana la 
ciutadania. Demana al conseller tècnic que li respongui el correu en què li preguntava 
directament si el presidiria ell. 

Finalment, explica que el conseller del Districte li va enviar una carta, del 6 de juliol, en 
què li agraïa el seu interès pel compliment de la Llei 13/2014, del 30 d’octubre, i per fer 
una reunió per intercanviar opinions i li comunicava que, a fi de poder-se reunir, des de 
la Secretaria de la Regidoria d’Habitatge i Rehabilitació s’hi posarien en contacte a 
primers de setembre, però que encara no s’hi han posat, en contacte. 

Tot seguit, indica que, mentrestant, ha anat al Síndic de Greuges, que els ha enviat 
quatre requeriments per la informació que ell sol·licita des de fa dos anys, i que ha 
presentat moltíssimes instàncies a l’Oficina d’Atenció Ciutadana de la plaça Sant 
Miquel i aquí, al Districte, per demanar la reunió urgent amb el regidor. 

El president agraeix totes les intervencions i dona la paraula al Govern del Districte. 

El regidor del Districte, en relació amb el pipicà de la plaça de les Heroïnes de Girona, 
informa que han fet una sonometria, perquè alguns veïns es queixen del soroll dels 
gossos, i que s’ha demostrat que és molt més fort el soroll dels automòbils que el 
soroll dels gossos. Així mateix, comunica que es mantindrà el pipicà fins que no estigui 
enllestida la Canòpia, la gran àrea d’esbarjo de gossos, a la plaça de les Glòries, al 
capdavall del carrer Dos de Maig, que aviat estarà acabada. 

Pel que fa a l’autobús 192, confirma que està pendent la prova in situ.  

En relació amb la intervenció del senyor Miquel Catasús, manifesta que no parlarà 
d’Alchemika perquè és una residència que depèn de la Generalitat. Quant al tema de 
les terrasses, admet que ha estat un procés complicat i comunica que hi ha inspectors 



  
 

 

per verificar si es compleix el nombre de taules i si estan a l’espai que els correspon, si 
es mantenen els horaris, etc. Pel que fa a habitatge, indica que el percentatge del 80-
20 és el que marca el Pla d’habitatge i que, en aquest cas, seria el 75% per a lloguer i 
el 25% per a dret de superfície. Considera molt encertat que ho continuï defensant, 
com també ell ho defensa com a regidor d’Habitatge. Ara bé, fa palès que hi ha altres 
càlculs econòmics que defensen altres solucions, com ara el 50% de cada modalitat. 

Pel que fa a les queixes de manca de manteniment i d’incivisme al parc del Clot, diu 
que són endèmiques. Quant al soroll per les festes, comunica que mirarà si s’han fet 
sonometries i tot el tema relacionat amb el soroll i el descans dels veïns. 

Quant a la vorera de la Gran Via, amb les obres de Glòries, reconeix que hi ha un 
conflicte perquè només passen dues persones. Matisa que s’hi ha posat 
senyalitzacions perquè els ciclistes baixin de la vorera, però que molts no en fan cas. 
Assenyala que la Guàrdia Urbana fa el que pot i que està on pot. 

Al senyor Francisco Abad, de l’Associació de Veïns del Besòs, l’informa que prenen 
nota del mercat ambulant i que hi passaran inspectors el cap de setmana. Quant a les 
inversions en habitatge, indica que en aquest mandat s’estan recuperant les inversions 
i que en aquest moment hi ha deu o dotze finques d’alta complexitat en què s’està 
intervenint, al barri del Besòs, per arreglar els habitatges. Comenta que en el proper 
Consell de Barri del Besòs i el Maresme en parlaran. 

En relació amb la intervenció de la representant de Prou de Trànsit, constata que els 
van exposar el problema el 15 d’octubre i que, des de llavors, s’han fet petites 
actuacions, que reconeix que són insuficients atesa la gravetat d’aquest problema.  

Pel que fa al carrer Rogent, comunica que està pendent de fer el pla d’usos per a 
aquest carrer. 

Quant a la pavimentació de la rambla del Poblenou, assenyala que l’informe dels 
tècnics és públic, que el tenen a l’entrada i el poden consultar. Admet que 
possiblement, per les fotos que ha mostrat, la senyora M. Isabel Gómez té raó que el 
paviment no està en bon estat. Per això indica que tornaran a revisar aquest informe. 

Tot seguit, explica al senyor César León que va demanar que l’enviessin una carta al 
setembre-octubre per comunicar-li que l’acord intern de l’Ajuntament és que, a partir 
d’ara, totes les qüestions d’accessibilitat i diversitat funcional passin primer per la 
senyora Gemma Tarafa. Així mateix, l’informa que estan fent un protocol per 
augmentar el nombre d’habitatges accessibles a les noves promocions. 

El president demana al senyor León que no intervingui mentre parla el regidor. Tot 
seguit, dona la paraula al conseller tècnic. 

El conseller tècnic, en relació amb l’autobús 192, constata que, fruit de la reflexió que 
han fet el Districte i l’Àrea de Mobilitat motivada per la participació i mobilització dels 
veïns, es manté el traçat del 192 tal com està actualment, des del Guinardó fins al 
Poblenou. Assenyala que hi ha en discussió el tema del tram del carrer Muntanya, o 
del carrer Trinxant. Sobre aquest particular, i en relació amb el compromís de fer les 
proves tècniques, apunta que el desplegament de la nova xarxa d’autobusos, que 
entra en funcionament a finals del mes de novembre, feia inviable, des d’un punt de 
vista tècnic, poder fer les proves abans del desplegament de la nova xarxa. És per 
això que, com ja van explicar, el 192 es mantindrà amb el recorregut previst per 
Trinxant, pel tema de l’amplada i dels nous autobusos, i que, un cop estigui fet el nou 
desplegament, amb els equips tècnics de Mobilitat, ja alliberats de tota la tasca que 



  
 

 

estan fent per assegurar el bon funcionament del nou desplegament, podran 
programar la prova per comprovar, juntament amb els veïns, si realment és viable que 
segueixi passant pel carrer Muntanya i no per Trinxant. Així mateix, reitera que, des de 
Mobilitat, es considera que és impossible mantenir els autobusos actuals, els 
anomenats «midis», perquè són uns vehicles molt vells i tenen molts problemes de 
manteniment i de reparacions. Per tant, indica que el desplegament, a partir del 26 de 
novembre, es farà amb els autobusos nous, que tenen capacitat per a tres llocs de 
cadires de rodes, millors condicions tècniques i unes dimensions més grans, que són 
les que impossibiliten, en principi, que puguin passar pel carrer Muntanya. 

En resum, conclou que des de l’Ajuntament s’ha fet un esforç molt important per 
atendre la reivindicació de no suprimir la línia 192 i mantenir-la en tota la seva 
integritat, amb aquest canvi inicial de traçat, perquè el plantejament tècnic 
impossibilita, a priori, que pugui passar per Muntanya, a l’espera de fer la prova per 
veure si és viable que continuï passant per Muntanya. En aquest sentit, demana una 
mica de paciència, perquè és impossible tècnicament que es pugui resoldre abans, per 
moltes manifestacions i mobilitzacions que facin els veïns. 

D’altra banda, exposa que deu fer un parell d’anys, quan encara no hi havia hagut 
l’acord actual de terrasses, i fent valer la normativa anterior i compromisos anteriors, 
que aquest Govern va plantejar, un cop feta l’ordenació singular de la rambla del 
Poblenou, al teixit associatiu del Clot –l’Associació de Veïns, la Federació d’Entitats, 
l’Eix Comercial del Clot– la possibilitat de fer una ordenació singular del carrer Rogent 
precisament per ordenar el tema de les terrasses i que, en aquell moment, el teixit 
associatiu del Clot va descartar aquesta possibilitat i va plantejar que el que calia era 
una revisió del Pla d’usos perquè es pogués ordenar el tipus de locals que hi havia al 
carrer Rogent. 

Tot i així, manifesta que, gràcies a tots els treballs previs que es van fer, actualment, 
que ja està vigent una nova ordenança de terrasses, s’està donant resposta a les 
peticions que hi ha no només al carrer Rogent, sinó en tot el districte i en tota la ciutat, 
i que s’inspecciona i se sanciona aquells establiments que no compleixen l’ordenança. 

Quant a la queixa del senyor Miquel Catasús per la supressió d’un banc públic per 
posar-hi una terrassa, explica que és habitual que es pugui moure mobiliari urbà, 
aparcaments de bicicletes, bancs, papereres, contenidors, per acabar d’ajustar millor 
la seva funcionalitat. En aquest cas concret, es va moure el banc per poder posar una 
terrassa que s’havia demanat i que, com sempre passa en aquests casos, quan és 
teòricament en benefici d’un establiment, els costos de moure el banc van a càrrec de 
l’establiment i es garanteix que el banc, o el mobiliari que sigui, es col·loqui en el 
mateix entorn. En aquest sentit, anuncia que esbrinarà exactament què ha passat amb 
aquest banc. 

A continuació, remarca que la normativa es fa complir. 

Quant al tema dels sorolls i els llums oberts de l’Escola Rambleta, comunica que en 
prenen nota. Ara bé, matisa que el tema de llums oberts, en un equipament educatiu, 
és responsabilitat del Departament o del Consorci d’Educació, però que ho trametran. 

En relació amb el tema de sorolls al parc del Clot, exposa que s’està fent un treball a 
tot el districte d’aquells espais públics que són susceptibles de ser utilitzats per a algun 
tipus d’activitat que provoqui sorolls, especialment si es tracta d’activitats nocturnes, 
amb estudis d’impacte acústic en tots aquests espais per tenir els paràmetres 
d’exactament on es pot situar l’escenari, com s’han de col·locar els altaveus, perquè 
l’impacte sigui el menor possible. Així mateix, informa que, quan s’autoritzen activitats 



  
 

 

d’aquestes, l’Ajuntament s’encarrega de posar limitadors de so en els equips perquè 
es pugui limitar al màxim el soroll i les molèsties al veïnat, per tal de fer compatible l’ús 
de l’espai públic per a la celebració de festes populars amb el descans veïnal. 

D’altra banda, responent en concret al senyor Eduard Rodríguez, precisa que la 
Guàrdia Urbana fa moltes coses, però que no pot estar a tot arreu i a tot hora, i que 
està mobilitzada –i és molt sensible– per tot el tema d’obres i circulació al voltant de 
Glòries, Meridiana, Independència, els pous que s’estan construint d’Adif al Clot, etc. 

Tot seguit, comunica a la representant de Prou de Trànsit que programaran una reunió 
amb ells per tractar amb més detall tota aquesta qüestió. 

Finalment, comenta que és veritat que al carrer Rogent últimament s’ha fet alguna 
actuació que no ha estat del tot reeixida, entre altres coses perquè, pels problemes de 
mobilitat que hi ha a tot l’entorn, estan passant més cotxes i més camions del que 
haurien de passar per una zona que ja està pacificada. Així mateix, reconeix que a la 
rambla de Poblenou hi ha algunes rajoles que estan molt mogudes i que poden 
provocar caigudes, i assenyala que n’hi han algunes que ja estan marcades amb 
esprai pels tècnics perquè es canviïn.  

Per acabar, comunica al senyor César León que recull totes les crítiques o els 
suggeriments que els pugui fer i explica que a l’Ajuntament, tant des d’un punt de vista 
tècnic com polític, es treballa de forma col·lectiva i en equip, tot i que hi ha unes 
persones que tenen més responsabilitat que altres, perquè són responsables polítics o 
responsables tècnics. En aquest sentit, demana que no es focalitzi en tècnics concrets 
o en persones que siguin funcionaris, especialment en una audiència pública, ni es 
responsabilitzi amb noms i cognoms persones concretes quan són treballadors i són 
tècnics de base. Incideix que, per sobre d’un funcionari públic, hi ha un director d’àrea, 
que en aquest cas és la senyora Iria García, que ha estat molts mesos de baixa i que 
s’ha reincorporat aquest estiu i que, per tant, s’està posant al dia de tot un seguit de 
qüestions; hi ha un gerent del Districte i hi ha uns responsables polítics, que són els 
responsables davant dels ciutadans i són, si de cas, aquests els que cal assenyalar 
amb noms i cognoms i no treballadors concrets, als quals, si cal, aquests responsables 
els traslladaran les queixes si hi ha alguna cosa que no funciona.  

Quant al consell, remarca que els consells es convoquen i estan presidits pels 
responsables que poden assistir-hi en aquell moment i que el fet que hi hagi una 
persona o una altra no garanteix res, ja que el bon funcionament de l’Administració 
pública s’assegura quan hi ha un treball col·lectiu i una tasca col·lectiva que funciona. 

El president demana al senyor León que no intervingui mentre parla el conseller tècnic. 

El conseller tècnic indica que en pren nota i que potser s’han de convocar els consells 
amb més freqüència, sempre que hi hagi uns temes a tractar.  

El gerent, primer de tot, demana disculpes per haver arribat tard, perquè venia d’una 
reunió, i comenta que no podrà contestar algunes qüestions. 

A continuació, explica que a l’última Audiència tots van sortir amb una sensació molt 
negativa del tema dels aparells de climatització d’Alchemika i, per això, de seguida van 
intentar esbrinar què havia passat. Exposa que el projecte de la Residència Alchemika 
el va tirar endavant, per encàrrec de la Generalitat de Catalunya, l’empresa pública 
BIMSA. Concreta que el projecte era del maig del 2009, que es va licitar i adjudicar al 
llarg del 2010, que l’obra es va iniciar el 2011, va tenir una aturada i es va reiniciar el 
2014, es va lliurar el 2015 i es va posar en marxa el març del 2016 i l’acte de traspàs 



  
 

 

de totes les instal·lacions es va fer el juliol del 2016. Especifica que la màquina 
refrigeradora es va instal·lar el 2012 i que, per tant, quan es va posar en funcionament, 
ja tenia, el codi de la màquina, set anys. En definitiva, conclou que el que ha passat és 
que, després d’aquests set anys, la màquina està descatalogada, com passa 
habitualment, i no, com es va dir, que l’Ajuntament l’hagués comprat de segona mà. 
Així mateix, informa que els tècnics han fet les reparacions pertinents i estan a sobre 
d’aquest tema. 

D’altra banda, quant a la qüestió de l’accessibilitat i la inclusió, i sobre la intervenció 
del senyor César León, opina que aquesta Administració pública és jeràrquica i està 
dividida en direccions i departaments, que és una administració consolidada que es 
regeix per codis napoleònics i que no estan iniciant res, en aquests moments, ni tan 
sols el tema de l’accessibilitat ni de la inclusió, en el qual aquesta ciutat és referent 
europeu i mundial, i que el que fan és continuar aquell treball, dia a dia.  

Tot seguit, comenta que el senyor César León, al llarg de les seves intervencions 
durant aquests dos anys, ha fet referència gairebé a totes les persones que treballen 
en aquest Districte, o com a mínim a totes les que s’han relacionat amb ell. Li demana 
que deixi de focalitzar-ho d’aquesta manera i remarca que, si hi ha alguna 
responsabilitat, la tècnica és seva, del gerent, i la de govern és del Govern; que no 
responsabilitzi els funcionaris, perquè aquestes persones reben instruccions i reben 
ordres, ja que és una estructura jeràrquica. Concreta que, si el senyor León té una 
queixa –que entén que la té– l’exposi a ell directament. D’altra banda, creu que estan 
fent un procés de treball per a totes les persones, amb les condicions que tinguin, 
d’una manera molt correcta.  

 

El president dona les gràcies als assistents, els convida al lliurament dels Premis Sant 
Martí, el dia 11 a les set de la tarda, a Palo Alto, i, en no haver-hi altres assumptes a 
tractar, aixeca la sessió a les 20.50 h.  

 

 

La secretària tecnicojurídica Vist i plau  
El president  

  

 


